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Västra Nylands folkhögskola (VNF) har i ett brev daterat 3.10.2024 begärt 
medlemskommunerna i samkommunen för Västra Nylands folkhögskola om 
utlåtande angående budgeten för år 2025 samt ekonomiplanen för åren 2026–
2027 (bakgrundsmaterial). Utlåtandet bör vara styrelsen för Västra Nylands 
folkhögskola tillhanda senast 21.10.2024, varför man inte kunnat behandla 
ärendet i svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik (möten 2.10 
och 6.11.2024). 
 
Enligt förvaltningsstadgans 17 § avger stadsstyrelsen utlåtanden till 
samkommuner om deras verksamhets- och ekonomiplaner. 
 
Nedan några iakttagelser angående VNF:s budget för år 2025 samt 
ekonomiplanen för åren 2026–2027: 
 
I samkommunens grundavtal, § 17, fastslås följande: ”/---/ Det belopp som enligt 
budgeten, utöver statsandelar, studerandeavgifter och övriga intäkter, behövs för 
att täcka utgifterna och trygga samkommunens finansiering av 
verksamhetsutgifterna uppbärs under räkenskapsåret som betalningsandelar. 
Betalningsandelar uppbärs i proportion till antalet studerande från 
medlemskommunerna under ifrågavarande år / --- /”. 
 
VNF strävar att säkra sin verksamhet genom nämnda paragraf i grundavtalet utan 
egen ekonomisk risk. Samkommunens medlemskommuner kan i.o.m. detta få 
tilläggskostnader, men vet inte i detta skede hur stor kommunens andel i så fall 
kommer att bli. Med andra ord förbinder sig samkommunen genom att godkänna 
budgeten till betalningar som inte är kända i förväg. 
 
Brist på studerande – studerandeantalet ligger årligen under den målnivå som 
skolan ställt upp, minskande intäkter samt minskande statsandelar medför att 
kvarstående medlemmar i samkommunen troligen kommer att vara tvungna att 
betala större andelar för att täcka VNF:s verksamhetunderskott. Statsandelarna 
har hittills varit ca 50 % av budgeten, en väldigt stor andel, och sjunker då 
elevantalet antagligen kommer att sjunka ytterligare. 
 
Budgeten 2025 verkar basera sig på studerandeantal, vilka inte är realistiska. 
 
Konstateras kan att verksamheten är icke-lagstadgad och det finns inget tvång för 
Grankulla att vara medlem i samkommunen, trots att vi ev. har studerande från 
Grankulla i skolan. 
 
Gällande den kommande renoveringen av fastigheterna (500 000 euro) ter det sig 
ännu i detta läge oklart hur finansieringen sköts. VNF kommer att ansöka om 
finansiering av bl.a. Svenska Kulturfonden, men vad händer om bidrag inte 
beviljas? Vem finansierar då investeringen – samkommunens medlemmar? 



 
Ett stort frågetecken i budgeten för år 2025 är hur renoveringen av fastigheterna 
kostnadsmässigt genomförs. Kunde renoveringsplanerna skjutas upp till år 2026 
så att ansökningarna för bidragen skulle hunnit bli behandlade i bl.a. Svenska 
Kulturfonden? 
 

Stadsdirektör Christoffer Masar: 
 
Grankulla stad lämnar ovanstående utlåtande angående Västra Nylands 
folkhögskolas budget för år 2025 samt ekonomiplanen för år 2026–2027. 
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